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هشدار درباره افزایش ساخت وسازهای غیرمجاز در منطقه ۱۹

متخلفان دست به ساخت شدند

پاسخ سازمان خصوصی سازی به گزارش  «مولدسازی یا تخریب محیط زیست؟»

شــرق: زمان جلسات شورای شهر بدون حضور مهدی چمران بیشتر به بررسی پرونده باغات می گذرد. گزارش وضعیت مؤسسه همشهری و گزارش سفر شهردار تهران به بروکسل هم در 
این چند جلســه غیبت در صحن مطرح شد. روز گذشته پرویز ســروری، نایب رئیس شورای شهر تهران، درباره سلامت مهدی چمران به رسانه ها گفت: به لطف خدا روند سلامتی او رو به 
بهبودی است و بیشتر هواداران ایشان توصیه می کنند که استراحت کنند تا بهبودی کامل حاصل شود؛ اما اینکه چه روزی به شورا بازمی گردند، به توصیه پزشکان بستگی دارد. در صحن 
روز گذشته تلاش شد حواشی سفر به بروکسل پررنگ شود که مهدی عباسی یادآوری کرد: ما بیش از اندازه به این حواشی پرداختیم، باید بر روی دستاوردهای این اجلاس تمرکز می شد؛ 

از جمله می توان به نایب رئیسی شهردار تهران در مجمع، راه اندازی دفتر مجمع در مشهد و حضور فعال شیراز اشاره کرد.

 رونق دوباره ساخت وساز غیرمجاز در منطقه ۱۹
هنوز ماجرای شهردار یکی از نواحی منطقه ۱۹ از یاد شهروندان نرفته است؛ شهرداری 
که تلاش شد قهرمان فسادستیزی و مبارزه با ساخت وسازهای غیرمجاز معرفی شود، اما 
مشخص شد خودزنی کرده است. منطقه ۱۹ همیشه بهشت متخلفان ساختمانی بوده؛ 
بساز و بفروش هایی که شبانه  می سازند و سکونت می کنند و به قول یکی از اهالی قدیمی 
اگر چند ماه بتوانند در برابر تخریب مقاومت کنند، دیگر ملک تخریب نمی شود و این خانه 
ناایمن دست به دست می شود و می رسد به شهروندی از همه جا بی خبر که گمان می کند 
خانه ای ارزان برای ســکونت پیدا کرده اســت. خانه ای که به گفته یکی از کارشناســان 
شهری با اندک تکانی فرومی ریزد؛  نوســازهای فرسوده ای که هر لحظه ممکن است بر 
ســر ساکنان شان فروبریزند. در ابتدای مدیریت شــهری جدید تلاش هایی برای مبارزه با 
ساخت وسازهای غیرمجاز در این منطقه شد، اما روز گذشته دو عضو شورای شهر تهران 

درباره شتاب این ساخت وساز غیرمجاز در منطقه ۱۹ هشدار دادند.
مهدی عباســی، رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شــورای شهر تهران، درباره 
ساخت وسازهای غیرمجاز در برخی مناطق تهران متذکر شد: ساخت وسازهایی غیرمجاز 
در منطقه ۱۹ رخ داده و این ســؤال را ایجاد می کند که چگونه چنین اقدامی در فضایی 
که از انظار عموم دور نیســت، رخ داده است؟ ساختمانی ۱۰طبقه در صددرصد اشغال 
ســاخته می شود. در گذشته خلاف ساختمانی نهایتا در حد ساخت اتاقکی در پشت بام 
بود که افراد برای درگیرنشــدن با مأموران شــهرداری بســیار ضربتی و با فوریت و حتی 
شبانه اقدام به انجام این کار می کردند؛ اما حالا شاهد آن هستیم که ۱۰ طبقه ساختمان 
به همین سادگی و سهولت و به طور غیرمجاز ساخته شده و هیچ واکنشی به آن از سوی 

هیچ مسئولی صورت نگرفته است. این یعنی در شهرداری کوتاهی شده است.
عباســی ادامــه داد: در ســه ماهه گذشــته بــه شــهردار منطقه گلابــدره به دلیل 
صیانت نکردن تذکر داده شــد. با نشستن و تماشــاکردن کاری درست نمی شود؛ اگر قرار 
بود به این صورت مشکلات را حل کنیم که نیازی به شهردار نبود. شهردار برای مدیریت 
شرایط بحرانی منصوب می شود. در حال حاضر در مناطق یک و ۱۹ و برخی مناطق دیگر 
مشکلاتی وجود دارد که شهردار باید پیگیری کند. این نباشد که آن قدر در انجام کار تعلل 
داشته باشیم تا مشکلات به درصدی از چگالی برسد که دیگر نتوان برای آن کاری کرد و 

بعد هم بهانه آورد که دادستانی ها اجازه اقدام نمی دهند.
رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورا در ادامه با بیان اینکه بسیار ساده انگارانه 
اســت که تصور کنیم شــهردار متوجه این موضوع نشــده اســت، گفــت: وقتی زمان 
اســکلت بندی ساختمان یا زمان تعبیه سقف اقدامی نکردیم و کار به مرحله بعد یعنی 
حضور سکنه رسید، واضح است که تخریب در این مرحله دیگر بسیار سخت و غیرممکن 
است، صددرصد فساد در این مسئله دخیل بوده؛ مگر می شود مقابل چشم مجموعه ای 
با این حجم از نیرو و امکانات، این اتفاقات رخ دهد و کسی نتواند حریف ۵۰ نفر متخلف 
شود؟ او ادامه داد: شهردار منطقه در اسلام آباد اقدام به تخریب ساختمان های غیرمجاز 
کرده است. می دانیم که این کار بسیار دشواری است، اصلاح قانون ممکن است به حل 
مســئله کمک کند؛ اما در حال حاضر تنها چیزی که می تواند جلوی این ساخت وسازها را 
گرفته و از حیثیت ما حفاظت کند، اقدام به موقع شــهرداری و مســئولان ذی ربط است. 
در حال حاضر اقدامی کــه صورت می گیرد، به کار گرفتن عده ای ســوداگر و نیز گفتمان 
مشــترک با افراد متخلف اســت. به این معنا که زد و خوردی ســاختگی انجام می دهند 
تا این توجیه را بیاورند که متخلفان افراد خطرناکی هســتند و نمی شــود با آنها مبارزه 
کرد. این شــکل کار اســت. از طرف دیگر ایــن ترس و نگرانی را به مدیران و مســئولان 
مربوطه القا می کنند که به ســمت این مورد غیر مجاز نرود تا ســاختمان ساخته شده به 
مرحله بهره برداری برســد تا دیگر امکان تخریب آن وجود نداشــته باشــد. تا زمانی که 
این ســاختمان ها تنها ستون هستند و سقفی برای آنها تعبیه نشده و خالی از سکنه اند، 

باید پیشگیری شود. در ادامه پرویز ســروری، نایب رئیس شورا، در پاسخ به تذکر عباسی 
با اشــاره به بازدید خــود از برخی مناطق گفت: در بازدیدهایی که انجام شــد، شــاهد 
این ساخت وســازهای غیرمجــاز بودیم. حتی در برخی موارد پارکینگ برای ســاختمان 
تأمین نشــده، برای این منظور جلســه ای را در روزهای آتی با شــهردارانی که با معضل 
ساخت وسازهای غیرمجاز درگیر هستند و نیز دادستانی های ذی ربط ترتیب داده خواهد 
شــد تا از رخداد چنین اتفاقاتی جلوگیری شود. ســاختمان هایی که به صورت غیرمجاز 
ساخته شده است، به نظر من باید در هر مرحله ای که هستند، تخریب شوند یا باید هزینه 
این کار را تقبل کنیم یا اجازه دهیم افراد در ساختمان های ناایمن و غیراستاندارد مستقر 
شــوند و به این ترتیب هزینه های ســنگین تری را فردا روز متحمل شویم، این موضوع در 

اسرع وقت پیگیری خواهد شد.
محمــد آقامیری، رئیس کمیته عمران شــورای شــهر تهران نیز در تذکر مشــابهی 

درخواست کرد که نسبت به جرم  انگاری مالکان ساخت وسازهای غیرمجاز اقدام شود.
او بــا بیان اینکه شــاهد ساخت وســازهای غیرمجاز مجدد در منطقه ۱۹ هســتیم، 
به گونه ای که اتفاقات فاجعه آمیزی در حوزه ساخت وســازها انجام شــده است، گفت: 
متأسفانه منطقه ۱۹ به بهشت ساخت وسازهای غیرمجاز تبدیل شده و جای سؤال است 
که تا چه زمانی می خواهیم با قشون کشــی که روش ۲۰ تا ۳۰ ســال پیش است، جلوی 
ساخت وسازهای غیرمجاز را بگیریم و چطور است که ما در موضوع ساخت وساز غیرمجاز 
به ســراغ ملک می رویــم و آن را تخریب می کنیم، اما به ســازنده کاری نداریم و اغلب 
می بینیم که مالک در حالی که برای اجراکنندگان حکم قلع و قمع خط و نشــان می کشد، 
می رود کوچه پشتی را می سازد. بحث نظارتی، حقوقی و قانونی که آنجا انجام می دهند، 
جای خود و تأثیرات بد اجتماعی و زیرســاختی که آن منطقه دارد می گذارد جای خود. 
چه زمانی می خواهد روش جدیدی در برابر این ساخت وســازهایی که انجام می شــود، 
تأثیر مثبتی داشته باشد؟ این نشان دهنده ضعف قانون است و متأسفانه عدم بازدارندگی 
قانون در این مســئله اســت. او افزود: در این موضوع ضعف قوانین داریم. قوه قضائیه 
باید در این موضوع یک فکر اساســی کند. این نیســت که یک نفر بیاید ساخت وسازهای 
غیرمجاز انجام دهد، بعد ما با خود ســازنده کاری نداشته باشیم و ساختمان را تخریب 
کنیم که انگار ســاختمان جرم کرده و ســازنده هیچ اتفاقی برایش نمی افتد. گاهی این 
افراد هم از دور ایســتاده و دســت در جیب کرده و به عواملی کــه دارد آنجا را تخریب 
می کند، می خندند و خط و نشــان می کشند که من یک ماه دیگر کوچه پشتی را می سازم! 
این چه مدلی است که بر کسی که سازنده است و خلاف قانون انجام داده، هیچ جرمی 

مترتب نشود.
آقامیــری تأکید کرد: تا زمانی که ما ساخت وســاز غیرمجــاز را کیفری و جرم انگاری 
نکنیم، این داســتان ادامه دارد. این افراد باید بدانند در شــهر تهران و در کل کشور، یک 
آجــر روی آجر خلاف قانــون بگذارند، جرم انگاری می شــود و دادگاه او را می خواهد و 
حداقل جرمش این اســت که باید برود گوشــه زندان بنشیند تا وکیل و پیمانکارانش آن 
ساخت وساز غیر مجاز را تخریب کنند و رضایت شهرداری را بگیرند تا از آنجا بیرون بیاید. 
ضمن اینکه باید خســارت مالی هم به صندوق دولــت پرداخت کند. به نظرم تا زمانی 
که این اتفاق نیفتد، این ساخت وســازها ادامه دارد. الان در حریم منطقه ۱۳ و روســتای 
همه ســین، نزدیک به ۳۰۰ ســاختمان غیرمجاز در خارج از حریم ســاخته اند و اگر هم 
بخواهند آنهــا را تخریب کنند فیلم برداری می کنند و می گویند خانه را روی ســر مردم 
خراب کرده اند و داستان می شود. وی با تأکید بر اینکه اگر بوی این جرم انگاری به گوش 
ســازندگان برسد، ساخت وسازهای غیرمجاز به پایان خواهد رسید، گفت: پیش نویسی را 
قبلا آماده کردم که اگر از طریق کمیســیون حقوقی شــورای عالی اســتان ها ارتباطی با 
کمیسیون حقوقی مجلس بگیریم و لایحه و طرحی را به مجلس ببریم تا این مشکل به 

طور اساسی حل شود.

 برکناری ۱۰۰ مدیر محله
روز گذشته باز هم یکی از اعضای شورای شهر تهران نسبت به برخی تصمیم گیری ها 
در حوزه هیئت امنای محلات به شــهردار تهران تذکر داد. ناصر امانی با اشاره به اینکه 
در ارتباط با تذکری که چند لحظه قبل تعدادی از اعضای شــورای اســلامی شهر تهران 
به شــهردار تهران دادند در رابطه با هیئت امنای محلات شهر تهران من نیز می خواهم 
مجددا یادآوری کنم، گفت:  به تذکر دلســوزانه و از روی خیرخواهی ما توجهی نشــد. با 
اینکه مطمئن بودیم اقدامی که در برج میلاد انجام شــد نتیجه ای جز کاهش ســرمایه 
اجتماعی مدیریت شهری ندارد و به همین دلیل هشدار دادیم، ولی به هشدار و تذکر ما 
توجهی نشــد. چند هفته است که می گذرد و پاسخی به این تذکر داده نشده و هم زمان 
ســراغ مدیران محلات رفتند و آن طور که به ما گفتند بیش از صد نفر از مدیران محلات 
شهر تهران را نیز جا به جا کردند و باز هم تذکر دادیم و هیچ توجهی نشد و کار همچنان 
ادامه پیدا می کند. امانی اضافه کرد: نمی دانم رابطه بین شــورا و شــهرداری چیست؟ 
۹ عضو شــورای شــهر رســما و کتبا به شــهردار تهران تذکر دادند و وقعی به این تذکر 
گذاشــته نشد و یک نفر ما را دعوت نکرد که جلسه بگذارد و توضیح دهد که مبانی این 
کار چیســت. وقتی در محلات می رویم می بینیم یک دودســتگی اجتماعی اتفاق افتاده 
است. چرا تذکر خیرخواهانه ما نادیده گرفته شد و شنیده نشد؟ شهردار منطقه می گوید 
روحم خبر ندارد و می گویند افرادی را که به عنوان معتمدین محلات انتخاب شدند و از 
شهردار تهران حکم گرفتند نمی شناسیم و خبر نداریم. کسی که می خواهد به محله برود 
و با مردم کار کند، قرار اســت در محله با چه کسی ارتباط بگیرد و قرار است مستقیم با 
شهردار تهران حرف بزند یا با شهردار ناحیه و منطقه مشکلات محله را حل وفصل کند؟ 
مگر می شود شهردار محله اینها را نشناسد و نداند چطور انتخاب شده اند؟! چرا سکوت 
می کنیم؟ گفته می شــود افرادی که برای محله ما انتخاب شدند اصلا ساکن این محله 

نیستند و محله را نمی شناسند.
رابطه ما با شــهردار تهران بر اساس فرموده مقام رهبری سه رکن دارد؛ اول هدایت، 
دوم نظارت و سوم حمایت. در گام اولش که هدایت است ماندیم و به حرف شورا گوش 
نمی دهند و به تذکراتمان توجه نمی کنند. یک بحث آزاد یا جلسه بگذارند و اگر حرفمان 
غلط اســت ما را توجیه کنند تا عذرخواهی کنیم و حرفمان را پس بگیریم. نظام نامه ای 
که شــورا تصویب کرده، شهردار صددرصد برخلافش عمل می کند. قرار است برای یک 
محله کســانی انتخاب کنیــم که برای مردم محله با شــهرداری همکاری کنند و زمینه 
مشــارکت اجتماعی مردم را در مأموریت های شهرداری فراهم کنند و باید مردم محله 
این افراد را بشناســند که این اتفاق نیفتاده اســت. او  گفت: هــم در مورد نحوه انتخاب 
مدیــران محلات و هــم در مورد نحوه انتخاب هیئت امنای محــلات تذکر کتبی دادیم؛ 
امــا به هر محله ای که می رویــم وقتی مردم حرف می زنند جز اینکــه با آنها همراهی 
کنیم و بگوییم ببخشید و داریم پیگیری می کنیم، حرف دیگری نداریم، ولی هیچ اتفاقی 
نمی افتد و همان روال گذشــته ادامه پیدا می کند. باز هم تذکر می دهم و از شــهرداری 
تهران می خواهم به سرعت این موضوع را با شورا هماهنگ کند و به همان راهکاری که 

در نظام نامه محلات پیش بینی شده بود، برگردد.
 حاشیه پررنگ تر از متن

در جلســه روز گذشــته شــورای شــهر تهران گزارشــی هم از ســوی عبدالمطهر 
محمدخانی، رئیس مرکز ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری تهران، درخصوص سفر 
شــهردار به بروکسل داده شد. محمدخانی به حاشیه ســازی های صورت گرفته در سفر 
بروکســل اشاره کرد و گفت: ما پیش از این ســفر اطلاع داشتیم که در چه شرایطی و با 
چه ابعادی در اجلاس شرکت می کنیم و وضعیت بروکسل پس از اتفاقات سال گذشته 
در ایران، مناسب نبود و برخی تجمعات در این کشور شکل گرفته بود و حمله جدی به 
ســفارتخانه ایران و دیپلمات های ایرانی انجام شده بود و از این حیث نگرانی های جدی 

وجود داشت که حواشی این چنینی و حملاتی در طول سفر شکل بگیرد.
محمدخانی با اشــاره به تبادل زندانیان بین ایران و بلژیک در دو هفته پیش از سفر، 
خاطرنشان کرد: با این وجود ما در عالی ترین سطح با وزارت امور خارجه مشورت کردیم 
که با استقبال مواجه شد و وزیر امور خارجه تأکید کرد که حتما در عالی ترین سطح، این 
ســفر شــکل بگیرد و هیئت ایرانی با اهتمام ویژه در سفر حضور یابد؛ لذا دو روز پیش از 
سفر، دو نفر را به بروکسل اعزام کردیم که تعاملات را شکل دهند و وضعیت را بررسی 

کنند که خوشبختانه تمام هماهنگی ها شکل گرفت.
وی با بیان اینکه نکته کلیدی این سفر سخنرانی شهردار تهران در نشست هم اندیشی 
شهرداران کلان شــهرها بود، تأکید کرد: بلافاصله پس از این سخنرانی، فضاسازی هایی 
از ســوی چهره های طرفدار تحریم و چهره های شاخص گروهک های ضد انقلاب شکل 
گرفت و این را گفتند که چطور ممکن اســت شــهردار پایتخت جمهوری اســلامی در 

مهم ترین اجلاس کلان شهرهای جهان شرکت کند.
رئیس مرکز ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری تهران با اشــاره به صدور مجوز 
بــرای تجمع افراد در محل برگزاری اجلاس، یادآور شــد: این مجوز داده شــده بود که 
در میــدان روبه روی محل برگزاری اجلاس انجام شــود و تصمیم گرفته شــد که تیم 
رســانه ای ما در حاشیه این نشســت و در فضای حلقه امنیتی اجلاس حضور یابند و از 
این تجمع تصویربرداری کنند تا شــاهد این نباشیم که رسانه ها تجمع را گسترده نشان 
دهند. در نتیجه، با رعایت فاصله تصویربرداری انجام شــد. وی با بیان اینکه به موازات 
این اتفاقات، انتخاب شــهردار تهران به عنوان نایب رئیس و حضور فعال و مؤثر هیئت 
ایرانــی در مجمع بود، خاطرنشــان کــرد: دو روز بعد از این اتفاق، مــوج جدیدی را در 
رســانه ها و گروهک های ضد انقلاب شاهد بودیم که با حمایت یک خانم ایرانی الاصل 
بود و مســئول شهرســازی شهرداری بروکسل را مجبور به اســتعفا کردند و تلاش شد 
که شکســت ایجادشده در اجلاس را جبران کنند و تمام این فعالیت ها نه تنها منجر به 
عدم حضور هیئت ایرانی نشد، بلکه توانســت پرقدرت در اجلاس حاضر شود. مهدی 
عباســی هم در واکنش به این گزارش گفت حضور شــهرداری تهران در اجلاس مهم 
متروپلیس می تواند چند دســتاورد داشته باشــد. معرفی تهران در عرصه بین المللی 
و دیپلماســی شهری، آشــنایی و تبادل درخصوص چالش های مشترک در صحنه های 
جهانی و اســتفاده از دستاوردها، از جمله موضوعاتی بود که به دنبال حضور تهران در 
مجمع عمومی متروپلیس شــاهد بودیم. وی افــزود: آنجا علیرضا زاکانی و جمهوری 
اســلامی مطرح نبود، بلکه بحث ایران مطرح بود. سؤال ما این بود شما به عنوان یک 

ایرانی چه چهره ای از ایران را می خواهید معرفی کنید؟
عباسی با بیان اینکه ما بیش از اندازه به این حواشی پرداختیم، گفت: باید دستاوردهای 
این اجلاس تثبیت می شــد که ازجمله می توان به نایب رئیسی شهردار تهران در مجمع، 

راه اندازی دفتر مجمع در مشهد و حضور فعال شیراز اشاره کرد.
در جلســه روز گذشــته همچنین مهدی پیرهادی از تونل های شهر تهران به عنوان 
تونل های مرگ راکبان موتورسوار یاد کرد و توضیح داد که بر اساس قانون ورود کامیون، 
کامیونت و موتورســیکلت به تونل های شهری ممنوع اســت و هدف از این ممنوعیت 
حفظ جان و ســلامت این افراد و شــهروندان اســت، اما متأســفانه موتورســیکلت ها 
در ایــن تونل ها حرکــت می کنند و در چند روز گذشــته یک نفر از این افــراد جان خود 
را از دســت داده اســت. عضو شــورای اسلامی شــهر تهران با بیان اینکه بیش از ده ها 
نفــر جان خــود را در این تونل ها از دســت داده اند، گفت: به پلیــس راهور و معاونت 
حمل ونقــل و ترافیک شــهرداری تهــران در این زمینــه تذکر می دهم. وی خواســتار 
ممانعت از ورود موتورســیکلت ها به داخل تونل های شــهری بــرای حفظ جان آنان 
شــد و اظهار کرد: در شــرایطی که در این خصوص قانون وجود دارد باید اقدامات لازم

 انجام شود.

گــزارش  بــه  جوابیــه ای  در  خصوصی ســازی  ســازمان 
«مولدســازی یــا تخریــب محیــط زیســت؟» کــه در تاریخ 
۱۴۰۲/۰۳/۰۸ منتشــر شده اســت، نکاتی را ارسال کرده که در 

ادامه می خوانید:
۱- با توجه به اشاره ایشان به اینکه اراضی ملی به امانت 
در اختیار نهادها و دســتگاه های دولتی است، به استناد مفاد 
ماده ۶۹ قانون تنظیم بخشــی از مقررات مالــی دولت، کلیه 
اراضــی، املاک و ابنیه  ای کــه برای اســتفاده وزارتخانه  ها و 
مؤسســات دولتی متعلق به دولت بــوده و در نتیجه اختیار 

تصمیم  گیــری برای نحوه اقدام روی ایــن موارد در چارچوب 
قوانین مصوب مجلس شورای اسلامی (به نمایندگی از آحاد 
کل جامعه) و همچنین مقــررات و ضوابط مربوطه با دولت 
جمهوری اسلامی ایران می  باشد که این امر در مصوبه شورای 
عالی هماهنگی اقتصادی ســران قوا (بــا تنفیذ مقام معظم 
رهبری) و آیین  نامــه اجرائی مولدســازی دارایی  های دولت 

رعایت شده است.
۲- درخصوص مــوارد مندرج در قانون بودجه ســال  های 
۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ کل کشور، به موجب جزء ۱ و جزء ۲ بند (د) تبصره 

۱۲ قوانین فوق، اختیار مولدســازی یا فروش دارایی  های دولت 
بر عهده کارگروه  های استانی و ملی مربوطه با حضور نمایندگان 
متولی و مســئول هر یک از بخش  های اقتصادی گذاشته شده 
است که پس از تصویب نحوه اقدام روی هر یک از دارایی  ها، با 
ابلاغ وزیر محترم امور اقتصادی و دارایی قابل اجرا بوده است 
و اکنون نیز بخشــی از دارایی  ها کــه مصوبه کارگروه  های فوق 
را داشته اســت، در حال عملیاتی شــدن بوده و فارغ از فرایند 
مولدســازی دارایی  ها نیز قابل انجام بوده اســت و در نتیجه، 
برداشت ایشان هماهنگ با متن ابلاغی قانون بودجه سال  های 

خـبـر  بـرگـزیـده

روز گذشته با برگزاری مراسمی اعلام شد
رتبه نخست خبرنگاران «شرق»

در «مسابقه کودکان پناه جو» یونیسف 
عکاس «شرق» سوم شد

شرق: خبرنگاران «شبکه شــرق» در «مسابقه کودکان پناه جو» 
در بخش گزارش که از سوی صندوق کودکان ملل متحد برگزار 

شد، رتبه اول را کسب کردند.
روز گذشته دفتر ایران صندوق کودکان ملل متحد، یونیسف، 
در مراســمی از خبرنگارانــی که در ســال گذشــته در بخش 
کــودکان کار و پناه جو فعالیت کرده بودنــد، تقدیر کرد. در این 
مراســم، گزارش «این بار ســنگین اســت» که دربــاره کودکان 
کار افغانســتانی حاضــر در ایــران بود، به عنــوان گزارش اول

 انتخاب شد.
هدی هاشــمی و فرانک جواهری به عنوان نویسندگان این 
گزارش در مســابقه «کــودکان پناه جو، میهمان نــوازی ایرانی» 
به عنوان گزارشگران برتر انتخاب شدند و از سوی رابین ناندی، 
رئیس دفتر یونیســف در ایران، از آنان تقدیر شــد. گزارش «این 
بار سنگین است»، ۲۳ مهر در «شبکه شرق» و روزنامه «شرق» 

منتشر شده بود.
همچنین در این مراسم سهند تاکی، عکاس روزنامه «شرق» 
نیز در بخش عکاسی، رتبه سوم را کسب کرد. تاکی با مجموعه 
عکسی از مدرســه کودکان کار مهاجر در این مسابقات شرکت 

کرده بود و مورد تقدیر مسئولان حاضر در مراسم قرار گرفت.

 در نظــر دارد نســبت بــه برگــزاري مناقصــه عمومــي برابــر شــرایط قیــد شــده در اســناد از طریــق ســامانه 
تــدارکات الکترونیکــي دولــت اقــدام نمایــد. کلیــه مراحــل برگــزاري مناقصــه از دریافــت اســناد مناقصــه تــا ارائــه پیشــنهاد قیمت 
www.setadiran. :مناقصه گــران و بازگشــایي پاکت هــا از طریــق درگاه ســامانه تــدارکات الکترونیکــي دولــت (ســتاد) بــه آدرس
ir انجــام خواهــد شــد و لازم اســت مناقصه گــران درصــورت عــدم عضویــت قبلــي، مراحــل ثبــت نــام در ســایت مذکــور و دریافــت گواهــي امضــاي 
ــران  ــه گ ــد و مناقص مي باش ــخ   ــامانه تاری ــه در س ــار مناقص ــخ انتش ــازند. تاری ــق س ــه محق ــرکت در مناقص ــت ش ــي را جه الکترونیک
جهــت دریافــت اســناد بــه ســامانه ســتاد ایــران مراجعــه نمایند.اطلاعات تماس دســتگاه  لغایت مي تواننــد از تاریــخ

مناقصه گــزار جهــت دریافــت اطلاعــات بیشــتر درخصــوص اســناد مناقصــه و ارائــه پیشــنهادات : 

۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ (مصوب مجلس شورای اسلامی) نیست.
۳- درخصــوص اراضی ملــی و منابع طبیعی که شــامل 
اراضی جنگلی نیز می  شــود، مســتند به تبصــره ذیل ماده ۶۹ 
قانون تنظیم بخشــی از مقررات مالی دولت، نحوه اقدام روی 
این اراضی مشــخص بوده و در آیین  نامه اجرائی مولدســازی 
دارایی  هــای دولت نیز با توجه به امــکان اخذ نظرات هر یک 
از دســتگاه های ملی و اســتانی برای دارایی  های مورد عمل، 
طبیعتا دســتگاه های مربوطــه نظرات کارشناســی خود را بر 
اســاس ضوابــط و مقررات موجــود ارائه کــرده و در تصمیم 
برای نحــوه اقدام مد نظر قــرار خواهد گرفــت و هیئت عالی 
مولدســازی دارایی  های دولت نیز بدون اخــذ و لحاظ نظرات 
کارشناسی دستگاه  ها و ســازمان  های مسئول در مورد اراضی 

فوق تصمیم  گیری نخواهد کرد.
۴- در زمینــه توجه به عوامل و ضوابط زیســت  محیطی در 
برنامه مولدســازی دارایی  های دولت، مفــاد تبصره ذیل ماده 
۱۰ آیین  نامه اجرائی مولدســازی دارایی  های دولت که اشــعار 
مــی  دارد «درخصــوص امــلاک و اراضــی دارای ارزش های 
محیط  زیستی و اکولوژیک و واجد ارزش  های تاریخی و میراثی، 
اولویــت مولدســازی، انتقال حق توســعه یا بهره بــرداری در 
زمینه هــای نوآوری و دانش بنیان با حفظ ارزش های یادشــده 
می باشــد» برای مراقبت و صیانت از همین امر بوده و طبیعتا 
شــرایط و ضوابط حفظ ارزش  های زیست محیطی و اکولوژیک 
هر یک از دارایی  ها مدنظر هیئت عالی مولدســازی دارایی  های 

دولت خواهد بود.
۵- اظهارات ایشــان درخصوص مصــارف عواید حاصل از 
مولدسازی صحیح نمی  باشــد. بر اساس بند ۴ مصوبه شورای 
عالــی هماهنگی اقتصادی ســران قــوا و آیین  نامــه اجرائی 
مولدســازی دارایی  هــای دولت، عوایــد حاصــل از واگذاری 
اموال غیرمنقــول و پروژه  های عمرانــی نیمه  تمام به صورت 
کامل صــرف تکمیل طرح  های تملک دارایی  های ســرمایه  ای 
دســتگاه اجرائــی مربوطه ســتادی یــا اســتانی (پروژه  های 
نیمه  تمام) خواهد شــد و مصرف عواید حاصل از مولدســازی 
برای هزینه  های اجرائی دستگاه ها ممنوع می  باشد و به همین 
منظــور، کمیته  ای نیز برای پایش پروژه  هــای نیمه  تمام اعم از 
اولویت  بندی پروژه  های نیمه  تمام و بررســی نحوه تکمیل این 

پروژه  ها تشکیل شده است.
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